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Друковані видання 

Президент просит до конца года утвердить госбюджет-2014  

Елена Галаджий, "Комсомольская правда" (Украина) 

Рабочую неделю президент Виктор Янукович начал с обсуждения бюджетных вопросов. 
Глава государства провел тематическое совещание с премьером Николаем Азаровым и 
спикером Владимиром Рыбаком. Он призвал власть не медлить с утверждением главной 
финансовой сметы страны на 2014 год. 

- Такого у нас еще не было - когда уже готов бюджет и сегодня государство ожидает 
финансирования, у нас нет этого документа. Можно было бы продолжить парламентскую 
сессию и на этой неделе не отдыхать, а работать, - обратился к спикеру и премьеру Виктор 
Янукович и уточнил: - Так мы всегда делали, кстати. В последнюю неделю перед Новым годом 
мы принимали бюджет. 

К слову, в графике народных депутатов рассмотрение госбюджета на 2014 год записано 
на 16 января. До этого времени парламентарии должны ознакомиться с правительственным 
проектом госсметы на следующий год, внести в нее свои правки и пожелания. Корректировать 
свои планы не спешат. 

- Отмечу, президент озвучил не просьбу, а пожелание. Конечно, логично было бы 
принять госбюджет до конца года. В моей практике были случаи, когда мы утверждали 
финансовый документ в 21.30 31 декабря. Но следует понять, неужели сегодня так остро стоит 
вопрос с утверждением госбюджета, - сказал "КП" народный депутат Михаил Чечетов. 

По процедуре, чтобы провести внеочередное пленарное заседание, народные депутаты 
должны собрать 150 подписей. На момент верстки номера о начале сбора подписей 
информации не было. 

- Я нахожусь в 40 метрах от Верховной Рады. В любой момент могу подойти на 
заседание парламента. Но мне еще никто ничего на сей счет не говорил, - сказал "КП" 
народный депутат Владимир Олийнык. - Сомневаюсь, что мы сможем принять госбюджет-2014 
до конца года. Документ еще не обсуждался в комитетах. 

Не торопиться со сметой на следующий год призывают и в профильном комитете 
Верховной Рады. Говорят, впопыхах хороший госбюджет принять невозможно. 

- Теоретически можно на 31 декабря назначить внеочередное заседание парламента и 
проголосовать за госбюджет. Но документ будет "сырым" и пользы государству и украинцам не 
принесет, - озвучил свое мнение Александр Чорноволенко. 

То есть вряд ли украинцы получат госбюджет под елочку. 

http://kp.ua/daily/241213/430516/  

Ігор Калєтнік: «Консолідацію шукаємо в діалозі, без шантажу і ультиматумів...»  

"Голос України" 
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Під час поїздки до Вінниці Перший заступник Голови Верховної Ради Ігор Калєтнік (на 
знімку) побував у місцевому Національному аграрному університеті, який закінчив у 1993 році. 

— Те, що я побачив у цьому навчальному закладі, дає підстави говорити, що для 
студентів створено всі умови для всебічного розвитку і здобуття професії, яка дасть можливість 
впевнено почуватися в житті, — наголосив гість у виступі перед професорсько-викладацьким 
складом і студентами. 

Він висловив думку, що у Вінницького аграрного гарні перспективи, як і в його 
випускників. Адже професія аграрія є однією з найпрестижніших на ринку праці. У світі 
зростає потреба у продовольстві. Наш агропромисловий комп-лекс має можливість 
забезпечувати такі потреби, адже демонструє стабільне зростання. У нинішньому році зібрано 
рекордні 63 мільйони тонн зерна. Загалом вироблено сільськогосподарської продукції на 250 
мільярдів гривень. 

Ігор Калєтнік подарував навчальному закладу 18 художніх полотен, на яких відтворено 
село і працю селянина. Це картини майстрів соцреалізму. 

— Мені вони особливо подобаються, бо змалку знаю хліборобську працю, — наголосив 
гість. — Через героїв картин передано український характер, працелюбність наших людей. Такі 
роботи сприятимуть вихованню у студентів любові до рідної землі, до найблагороднішої у світі 
професії хлібороба. 

Колишній випускник університету з радістю зустрівся з однокурсниками, викладачами. 
Вручив Почесні грамоти Верховної Ради трьом викладачам — першому директору Вінницького 
філіалу Української сільськогосподарської академії Борису Зрібняку, почесному ректору 
університету Леоніду Середі та завідувачу кафедри ботаніки Василю Мамализі. 

Щодо нинішньої політичної ситуації, то, на думку Ігоря Калєтніка, наша держава 
повинна мати партнерські відносини і з Заходом, і зі Сходом. Водночас він наголосив, що 
європейський вектор залишається пріоритетним. 

Народний обранець відхилив можливість до-строкових виборів народних депутатів. 
«Такі пропозиції звучать, — каже Перший заступник Голови Верховної Ради, — однак вони не 
знаходять підтримки». Хоча визнав, що ефективність роботи парламенту погіршилася. 
Підтвердив сказане таким порівнянням: якщо під час кожної сесії попередній склад парламенту 
приймав у середньому 120 законодавчих актів, то за три сесії роботи нинішнього ухвалено 
лише 150 таких документів. 

Як стверджує Ігор Калєтнік, державний бюджет на 2014 рік буде прийнято 16 січня. На 
його думку, депутати підтримають документ, бо він має соціальне спрямування. У ньому 
пропонується введення заборони на зупинення соціальних виплат незахищеним категоріям 
громадян. Ураховано також пропозицію Компартії про виділення шести мільярдів гривень для 
виплати заборгованості заощаджень вкладникам Ощадбанку СРСР. За словами Першого 
заступника глави парламенту, пропонований документ не є ідеальним, але він кращий від 
бюджету нинішнього року. 

— Парламент мав достатню кількість голосів для прийняття проекту державного 
бюджету на 2014 рік ще в четвер, 19 грудня, — зазначив політик. — Однак народні депутати не 
пішли на цей крок, щоб не повторити помилку Верховної Ради шостого скликання, коли 
кошторис приймали швидко, в межах доби, і більша частина депутатів не мали можливості 
ознайомитися з ним. У складному діалозі дійшли згоди про перенесення дати затвердження 
документа в парламенті. Таку пропозицію підтримали керівники всіх фракцій. 

Дослівно 

Перший заступник Голови Верховної Ради Ігор Калєтнік: 

«До 8 січня має бути внесено всі пропозиції до проекту держбюджету, а 16 січня 
планується його прийняти у другому, третьому читанні та в цілому». 

http://www.golos.com.ua/Article.aspx?id=309657  
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Люди под запретом  

Ольга Куришко, "КоммерсантЪ" (Украина) 

Украина пошла на обострение дипломатических отношений с США и рядом 
европейских стран. Народный депутат Олег Царев (Партия регионов) сообщил "Ъ", что МИД и 
СБУ удовлетворили его запрос о запрете въезда в Украину 36 человек, среди которых бывший 
президент Грузии Михаил Саакашвили, граждане США и стран Евросоюза. Все они 
подозреваются в "консультациях оппозиции по дестабилизации ситуации в стране". В 
оппозиции ожидают ответной реакции в отношении Партии регионов со стороны Европы и 
США.  

Запрет на въезд в Украину 36 граждан Грузии, Германии и США инициировал народный 
депутат Олег Царев (Партия регионов). 8 декабря он подал соответствующий запрос на имя 
главы СБУ Александра Якименко и министра иностранных дел Леонида Кожары. По его 
мнению, "дестабилизация ситуации в Украине, уличная активность и захваты зданий носят 
спланированный характер", а "организация подобных кампаний требует участия специалистов 
соответствующего профиля".  

В запросе, направленном в СБУ и МИД, Олег Царев написал: "Вызывают вполне 
резонные опасения участившиеся визиты зарубежных политтехнологов и специалистов по 
протестной активности, чья деятельность превращается в угрозу национальной безопасности". 
К документу он приложил список "лиц, которые в рамках консультативной работы оппозиции" 
получают возможность реализовать "политические интересы других стран".  

В их числе оказались научный сотрудник Центра трансатлантических отношений при 
университете Джонса Хопкинса Тарас Кузьо, известный немецкий политолог Андреас Умланд, 
а также Финк Брайн, Василик Мирон, Александр Рос (все — США). Господина Роса Олег 
Царев назвал "лучшим специалистом в мире по организации революций через социальные 
сети". В списке персон нон грата значатся также бывший президент Грузии Михаил 
Саакашвили и 29 граждан Грузии.  

Как известно, 7 декабря господин Саакашвили выступил на майдане Незалежности, 
поддержав сторонников европейской интеграции Украины. "Саакашвили тут вообще нечего 
делать, пускай едет в Грузию и встречается с грузинским народом! Он приехал сюда со своей 
командой, которая устраивала "революцию роз". Все они обосновались в Украине и были 
модераторами революции, которую пыталась организовать оппозиция",— заявил "Ъ" господин 
Царев. Другой фигурант списка — гражданин Сербии Марко Ивкович — "с командой сербов 
организовывал революцию против Слободана Милошевича", и подобный сценарий продвигали 
в Украине. "В моем запросе 36 человек. Я пока не получил ответа от СБУ, но, по моей 
информации, все они объявлены персонами нон грата",— отметил Олег Царев.  

Телефоны пресс-центра СБУ вчера не отвечали. Однако, по данным Financial Times, 
один из фигурантов списка — предприниматель Георгий Киквадзе — в субботу не смог 
пересечь государственную границу Украины. "Наверное, сейчас я опасный революционер, 
который добивается отставки правительства",— заявил господин Киквадзе.  

Член экспертного совета парламентского комитета по вопросам европейской интеграции 
Андреас Умланд сказал "Ъ", что пока не пытался въехать в Украину. "Я был удивлен, что 
оказался в этом списке,— я не занимаюсь политической деятельностью, а работаю в 
университете, где пишу и редактирую академические статьи. Больше всего критических статей 
я написал в адрес партии "Свобода"",— подчеркнул господин Умланд. Эксперт считает, что 
запрет на въезд не связан с его критикой в адрес Виктора Януковича или правительства. "Я 
предложил Европейскому союзу ввести санкции против России, если Украина подпишет СА, а 
Россия введет санкции против Украины!" — отметил господин Умланд. Если информация о 
запрете подтвердится, он намерен оспорить в суде решение украинских властей.  

Посол Грузии в Украине Георгий Закарашвили сообщил "Ъ", что в страну уже не смогли 
въехать три человека, фигурирующих в запросе Олега Царева. "Я подтверждаю факт с 
Георгием Киквадзе — он вернулся в Грузию. Было еще два таких случая — не смогли въехать 
журналист "Рустави-2" Давид Какуля и еще один человек. Мы сейчас работаем с МИДом и 
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пытаемся выяснить, насколько соответствует действительности список депутата Царева, и 
насколько люди, которые есть в этом списке, соответствуют предъявленным критериям",— 
сообщил "Ъ" господин Закарашвили. На вопрос о том, какие ответные шаги могут последовать 
в адрес Украины со стороны Грузии, дипломат ответил уклончиво: "Украина для нас 
дружественная страна, и мы проводим соответствующую работу — пытаемся уточнить 
информацию. Надеюсь, все вопросы мы разрешим в конструктивном русле".  

В оппозиции считают, что запрет на въезд 36 иностранных граждан может привести "к 
серьезным международным последствиям". Первый заместитель главы парламентского 
комитета по иностранным делам Валентин Наливайченко (УДАР) отметил, что существуют три 
причины, по которым въезд на территорию Украины может быть закрыт. "Это угроза 
национальной безопасности, причастность к уголовным преступлениям или террористической 
деятельности. Если СБУ удовлетворила запрос Олега Царева, спецслужба действует по 
политическим мотивам Партии регионов! В дипломатии действует базовый принцип 
взаимности. Любая страна потребует дипломатических разъяснений, и если эти причины были 
необоснованными, то ответная реакция не заставит себя ждать",— заявил "Ъ" господин 
Наливайченко. "Это повлечет серьезные международные последствия. Если эти страны — 
США, ЕС и Грузия — запретят Януковичу, Азарову и их детям ездить к себе, то Янукович 
сможет поехать разве что в Северную Корею!" — резюмировал заместитель главы фракции 
"Батькивщина" Сергей Соболев.  

http://www.kommersant.ua/doc/2375834  

На кожен майдан — своє «анти»  

Данило Іванів, "Україна молода" 

«Безстроковий» мітинг на підтримку Президента Януковича завершився в неділю по 
обіді. Його учасників розпустили по домівках святкувати Новий рік і Різдво. Зверхники з Партії 
регіонів вважають, що тримати далі «опорний пункт» немає сенсу — мовляв, Євромайдан 
сходить нанівець і не становить загрози. 

На територію Маріїнського парку біля Верховної Ради тепер знову можуть потрапити 
кияни та гості столиці — тоді як останнім часом у цей «загін» під охороною міліції й 
«тітушків» запускали лише «своїх», тобто прибічників Партії регіонів, привезених з областей. 
Інфраструктуру Антимайдану згорнуто, але подекуди на тій території утворився 
«Антиантимайдан» — це люди, з якими не розрахувалися за участь в імі-джевій маніфестації, 
намагаються «вибити» обіцяні гроші в організаторів акції. Ті далеко не завжди бажають 
ділитися з рекрутованими мітингувальниками. 

За даними журналістів iз Донеччини, кошторис кожної залученої на цей мітинг особи 
становив приблизно 500 грн. Водночас уже на верхніх рівнях схеми посередники клали собі в 
кишеню 200—300 грн. А найнахабніші вважали, що бюджетники Донбасу можуть проїхати в 
казенному транспорті й постояти на підтримку Януковича навіть задарма. 

На прощання учасники акції під назвою «Збережемо Україну» ухвалили резолюцію, в 
якій зазначили, що 17 грудня в Москві Президент досягнув із Росією «історичних угод» і це має 
бути святкова дата — «День звільнення України від кабальних газових контрактів Тимошенко». 

«Упевнені, що успішне вирішення всіх спірних питань співпраці з Росією дозволить 
Україні зміцнити свої позиції в переговорному процесі з європейським співтовариством і 
перейти до повноцінного діалогу… Категорично вимагаємо звільнити захоплені будівлі, 
очистити від барикад і сміття центральні вулиці міста», — закликали «регіональні» 
мітингувальники Євромайдан та опозицію. 

Крім того, як сказав журналістам комендант наметового містечка ПР Олександр 
Зінченко, вони вирішили створювати всеукраїнську громадську організацію «Площа єднання». 
«Ми хочемо підняти активізацію людей. Людям мало простору, вони хочуть продовжувати 
далі. Вони розуміють, що опозиційні лідери їх не влаштовують. Вони хочуть брати участь в 
управлінні державними справами, впливати на рішення уряду. Можливо, ми зробимо 
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структуру, і в кожному населеному пункті, в кожному місті буде представництво «Площі 
єднання», — розповів Зінченко про дзеркальну відповідь «регіоналів» на опозиційне Народне 
обєднання «Майдан», створене в неділю на Євромайдані. 

«Сценарий государственного переворота очень серьезно обсуждался»  

Анастасия Рафал, «Вести»  

Олег Царев — о пятой колонне во власти и отношениях с Сивковичем. 

Народного депутата Олега Царева тоже можно назвать одним из «лиц Майдана». Но 
только со стороны противников последнего. Он был в числе самых активных комментаторов 
среди «регионалов». Причем комментировать ему было легко — он изначально выступал 
против подписания Соглашения с ЕС на нынешних условиях, и теперь получается, власти 
согласились с его точкой зрения. В интервью «Репортеру» он рассказал, что думает о 
Евромайдане и его перспективах 

— Люди, которые вышли на площадь, в большинстве своем хотят подписания 

ассоциации с ЕС или отстранения Януковича от власти? 

— Я всю ночь со вторника на среду провел на Майдане, общался с людьми: они говорят, 
что вышли против Януковича. Но когда начинаешь спрашивать глубже, что именно не нравится 
во власти, ответ всегда один — коррупция. По моему глубокому убеждению, то, что мы видим 
на Майдане, — это протест против коррупции. Европейский, Таможенный союз — это все 
очень далеко от них. И еще меньше, чем Януковича, люди поддерживают лидеров оппозиции. 
Когда я говорю: «Давайте поменяем, на кого вы хотите — Яценюка, Тягнибока, Кличко?» — 
они отвечают: «Нет, нет, только не на этих». 

И когда протесты прекратятся, а я думаю, это случится после Нового года, власть 
должна сделать ставку на борьбу с коррупцией. 

— Майдана могло бы не быть, если бы «Беркут» не стал зачищать площадь под елку, в 

результате чего пострадали студенты. Кто дал этот приказ? 

— Давайте я не буду комментировать. Мы дружим и будем дружить с Володей 
Сивковичем, и я не хочу это обсуждать. 

— Вы намекаете на то, что это был Андрей Клюев? 

— Нет, я точно знаю, что это был не Клюев. Но давайте я не буду комментировать. 
Просто оппозиция требовала жертв — вот они названы. 

— Почему, как только на Майдане становится меньше людей, «Беркут» идет на 

штурм, провоцируя всеобщую мобилизацию? 

— Я считаю, что это, с одной стороны, неправильные решения, а с другой — пятая 
колонна во власти. 

— Тогда кому во власти выгодны протесты? 

— Тут мы снова возвращаемся к вопросам, на которые я не хочу отвечать. 

— Президент России недавно заявил, что протесты готовились к 2015 году какими-то 

силами внутри Украины. Но они решили действовать теперь, посчитав, что настал удобный 

момент. Что вы думаете об этой версии? 

— Это действительно так. План был такой: сначала будет подписано Соглашение об 
ассоциации, потом МВФ не даст денег, Россия отвернется, будет кризис, и на его фоне весной 
начнутся протесты. А тут получился легкий фальстарт. 

— Это был план иностранных государств? Какова в этом роль России, Европы, США? 

— Россия практически не работает внутри Украины. Вы же видите, что Медведчук не 
создает политическую силу. 

— Для того чтобы влиять, не обязательно создавать организации. Можно платить 

отдельным людям. 

— Ну, я не вижу таких людей. 
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— Хорошо, а какова роль Европы и США? 

— Вы можете зайти на мою страничку в Facebook, там есть перечень 
неправительственных организаций на шести страницах, которые работают в Украине. В 
каждом, даже самом захудалом, районе есть представительство или филиал зарубежных 
неправительственных организаций. Это десятки тысяч человек, которые работают на 
иностранные спецслужбы. Скажем, больше денег, чем Украине, Фонд Сороса выделяет только 
Африке. 

— Но почему для Европы и США так важна Украина? Чтобы досадить России? 

— Украина должна была сыграть свою роль в геополитической борьбе. Она не должна 
дать объединиться Европе и России. Здесь необходимо внутреннее напряжение. Ведь, если 
объединить немецкие технологии и российские природные ресурсы — это мог бы получиться 
проект №1 в мире. 

— Стало быть, протесты выгодны США, а не Европе? Но посмотрите, сколько 

европейских политиков поддерживают Майдан. 

— А вы посмотрите, из каких они стран. Это младоевропейцы, которые в своей внешней 
политике очень несамостоятельны. 

— Уже сейчас ходят разговоры о сепаратистских настроениях на западе страны. 

Грозит ли Украине раскол? 

— Этот сценарий нам активно навязывали зарубежные политологи, которые 
консультировали наших оппозиционеров. Они предлагали, чтобы на всенародном вече народ 
избрал техническое правительство, которое бы заняло здание Киевской администрации и 
обратилось к милиции, вооруженным силам и областным советам. Если бы часть областных 
советов и иностранных посольств признала это переходное правительство как легитимное, оно 
могло бы уже начинать осуществлять государственный переворот. Этот сценарий очень 
серьезно обсуждался. 

— Как думаете, повлияет ли Евромайдан на расклад во время выборов 2015 года? 

— Повлияет. С моей точки зрения, Майдан закончится ничем, и люди, которые вышли 
на улицу, будут искать виновных. Власть и так виновна, и обвинять ее дальше — глупо. 
Поэтому обвинять будут лидеров оппозиции, которые возглавили протесты. Майдан, который 
закончится ничем, — катастрофа для их рейтинга. Может быть, не упадут рейтинги разве что у 
Тягнибока, потому что он показал, что у него есть структура, боевики, которые могут и строем 
ходить, и с милицией драться, и в караулах стоять. Но для двух остальных лидеров Майдана 
последствия могут быть катастрофическими. 

— Почему вы считаете, что Майдан закончится ничем? 

— А чем он может кончиться? 

— Например, протестующие попытаются отправить Януковича и правительство в 

отставку. 

— Ну вы представляете себе такой вариант? Это смешно. Оппозиция и так уже 
задействовала все ресурсы. Уже все выступили. Что еще? 

— А если протесты радикализируются? Если «Беркут» снова будет предпринимать 

попытки штурма? 

— Мы сегодня (в понедельник. — «Репортер») просили премьер-министра на фракции, 
чтобы подобного больше не было. Это было общее решение фракции. Я не зря ездил в ночь со 
вторника на среду, стоял между «Беркутом» и людьми — потому что очень переживал, что это 
будет второе 30-е число, из-за которого мы можем проиграть. 

— А если все-таки… 

— Мы просили, чтобы этого не было. Конечно, если такое произойдет, это будет 
глупость. 

Олег Царев в дни Евромайдана стал одним из главных «сетевых» бойцов среди 
«регионалов». Приводим избранные фрагменты его записей в Facebook 
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В Киев слетаются специалисты по переворотам 

Позавчера мой товарищ летел самолетом в Украину и в попутчике узнал известного 
организатора путчей и переворотов Марко Ивковича. Он прославился как организатор 
сербского «Отпора», потом были грузинская «Кмара» и украинская «Пора!». Марко пытался 
организовать нечто подобное в России, но был выслан и получил статус невъездного. Был в 
Киргизии в 2010-м — когда там был свергнут президент Бакиев. Теперь Майдан в опытных и 
финансово обеспеченных руках. На Ивковича американцы денег не жалеют — не так давно на 
его проекты в Украине Национальный демократический институт США выделял $1,2 млн. 

Американцы заметили невидимых украинских фашистов на Майдане 

Американский журналист и исследователь Джон Аллен Гэй в статье «Невидимые 
украинские фашисты» рассуждает о том, кого приводят к власти поддержанные США массовые 
протесты. В Египте это «Братья-мусульмане», в Сирии «множество мерзких существ, среди 
которых „Аль-Каида“», в Руанде — диктатор Поль Кагаме. Он говорит, что и в Украине 
американцы не замечают опасности фашизма, который исповедует «Свобода». Ее он называет 
национал-социалисти-ческой и говорит, что «ее официальная политическая программа должна 
показаться очень знакомой тем, кто читал старые фашистские манифесты типа нацистской 
программы «25 пунктов». 

Показательны его слова о нынешней ситуации в стране: «Мы кричим о насилии 
милиции, хотя она порой проявляет сдержанность. Но мы молча проходим мимо насилия со 
стороны демонстрантов. Мы болеем за революцию, не задумываясь о том, кто вознамерился 
прийти на смену существующему порядку… делаем вид, что не замечаем плохих парней, их 
знамен и коктейлей Молотова наготове». 

Майдан — торговая площадка оппозиции 

Технологии подпитки Майдана налажены и отработаны. Активисты на Майдане 
работают в две смены по 10 тысяч человек, планируется перевести массовку на трехсменный 
режим — люди устают. Осуществляется подвоз новых активистов. Они получают 
командировочные еще дома, чтобы на Майдане не было очередей к кассирам, и едут поездами. 
Автобусы идут пустые без людей, и ГАИ их охотно пропускает — везут только продукты, 
одежду, материально-техническое снабжение, назад везут тех, кто смену отработал. Срок 
Майдана все равно ограничен, скоро католическое Рождество и представители Западной 
Украины потянутся домой праздновать. Поэтому вся надежда оппозиции на следующие 
выходные. Ей важно достигнуть хотя бы маленького успеха. Пока что все акции 
проваливаются, и мобилизировать людей в этих условиях трудно. Поэтому в субботу-
воскресенье будут пытаться снова что-то захватить или собрать максимальную «тусовку», 
которая сама по себе позволила бы говорить о какой-нибудь маленькой, но победе. 

Польща потеряла на реституции $12,5 млрд и надеется компенсировать потери в 

Украине 

Литва, Латвия, Словакия, Болгария, Польша — все эти страны пережили реституцию 
под давлением ЕС. Сегодня они в первых рядах борцов за европейское будущее Украины, и это 
неудивительно. На их территории проживают потомки собственников имущества и земли, 
которые были национализированы до и после Великой отечественной войны. Составляющей 
частью европейской интеграции является реституция, то есть материальное возмещения 
ущерба, воз- 

никшего в результате неправомерного юридического акта, например национализации 
земли или собственности, путем восстановления прав собственности предыдущих хозяев или 
выплаты им компенсаций. Нам до сих пор удавалось избегать вопроса о реституции, однако 
положение может измениться после подписания Соглашения с Евросоюзом, когда Украина 
примет на себя безоговорочное обязательство привести свою законодательную базу в полное 
соответствие с законодательством ЕС. 

Желающих начать на территории Украины реституцию хватает. Поляки уже посчитали, 
что после 1939 года только у 7 244 «осадников» (так назывались польские крестьяне-
землевладельцы) было конфисковано 133 146 гектаров земли. Конечно, можно возразить, что 
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подавляющее число документов было уничтожено, но это лишь уменьшит количество 
претензий, но не остановит их поток, ведь только в официальном порядке после войны из 
Украины было выселено более 800 тысяч поляков. 

Имеются претензии к Украине у граждан Румынии, Венгрии, Словакии, часть 
территорий которых по итогам Второй мировой войны отошла к Украине. В США проживает 
огромное количество эмигрантов, некогда имевших собственность на просторах от Чопа до 
Луганска. 

http://reporter.vesti.ua/30488-scenarij-gosudarstvennogo-perevorota-ochen-serezno-
obsuzhdalsja  

Депутаты повысили акцизы на алкоголь  

Евгения Подгайная, Анна Ковальчук, Журнал «Форбс» (Украина)   

Депутаты повысили ставки акцизов на крепкий алкоголь. Закон «О внесении в 
Налоговый кодекс относительно ставок отдельных налогов» предусматривает рост с 1 апреля 
ставки акцизного налога на спирт, крепкий алкоголь и крепленое вино на 14% – с 49,49 грн до 
56,42 грн за литр 100%-го спирта. Ставка акцизного налога для коньячников выросла почти в 
два раза – с 32 грн до 56,42 грн/литр 100% спирта.  

Ранее депутаты обсуждали более радикальное повышение налоговой нагрузки – на 
200%, однако в сессионный зал попал уже более умеренный вариант.   

Пивные аргументы 

Накануне голосования из документа исчезли предложения об увеличении ставки на пиво 
на 35%, до 1,17 грн/литр, и для сигарет – на 11,6%. Производители пива не скрывают – чтобы 
убедить депутатов отказаться от планов повышения налоговой нагрузки на отрасль, пришлось 
потрудиться. «Я лично встречался с господами Арбузовым и Рыбаком, представил им 
огромную презентацию о состоянии дел в отрасли, – поясняет генеральный директор «Carlsberg 
Украина», вице-президент региона Восточная Европа Carlsberg Group Петр Чернышов. – 
Надеюсь, наши рациональные доводы были услышаны».  

Ставка акциза на крепленые вина увеличится с 2,51 грн до 2,86 грн за литр, игристые 
вина – с 3,65 грн до 4,16 грн, на сидр, перри с 49,49 до 56,22 грн   

Основной аргумент пивоваров – рекордный за последние пять лет спад производства. По 
данным ассоциации «Укрпиво», за 11 месяцев 2013 года производство уменьшилось на 8,1%. 
Год отрасль может закончить с падением на 10%. «Особенно драматично падение продаж в 
несезонный период: сентябрь минус 23%; октябрь минус 25%; ноябрь минус 11,3%», – 
подчеркивает исполнительный директор ассоциации «Укрпиво» Игорь Товкач. 

«Carlsberg Украина» и «САН ИнБев Украина» оптимизируют расходы, концентрируя 
производство на площадках в Киеве и Чернигове соответственно. «ИнБев» уже сокращает 20% 
сотрудников в Николаеве. «Оболонь» снизила объемы производства на предприятиях в Фастове 
и Ахтырке. «Вопрос оптимизации постоянных затрат очень острый, – поясняет Товкач. – 
Дальнейшее падение вследствие роста налогового прессинга приведет к закрытию заводов. 
Посмотрите на Россию, где уже закрыто семь производств. Мы не можем уйти в тень, мы 
можем только закрыться». 

Табачники также говорят о стагнации отрасли. По данным ассоциации «Укртабак», на 
протяжении последних лет наблюдается ежегодное падение объемов производства и 
реализации продукции. С 2008 по 2012 год выпуск сократился на 28%, продажи – на 35,6%. За 
десять месяцев 2013-го показатели упали на 11,7% и 10,8% соответственно по сравнению с 
аналогичным периодом прошлого года. 

Кроме того, для табачников предусмотрен Налоговым кодексом план повышения 
акцизов на табачные изделия на 2014-2015 годы. Cогласно ему, в следующем году ставки 
акцизного налога возрастут на 6,5%. «В нынешних социально-экономических условиях данная 
налоговая нагрузка гранично допустима для табачной отрасли, – говорит директор ассоциации 
«Укртабак» Валентина Хоменко. – Дополнительное радикальное увеличение ставок приведет к 
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обострению существующих негативных тенденций и поставит под угрозу стабильность 
налоговых поступлений от табачной отрасли». 

Попали под раздачу 

Вопрос повышения акцизов накануне принятия закона обсуждался и с представителями 
ассоциации «Укрводка». Но, по мнению генерального директора холдинга Global Spirits Сергея 
Величко, лишь формально. По его словам, было три варианта повышения ставок: на 9%, 14% и 
40%. Сошлись на компромиссе. «Мы рассчитывали на меньший уровень акцизных ставок, –  
признается Величко. – Однако в целом повышение в водочном сегменте можно назвать 
оправданным».   

Чего нельзя сказать о коньячном. Отмену нормы, обязывающей производителей коньяка 
с 2014 года закупать на внутреннем рынке 15% сырья, с 2015 года – 20%, а также поднятие 
акцизных ставок на коньяк в два раза с апреля 2014 года, топ-менеджер называет «лоббистской 
вакханалией».  

Непросто работать в непрогнозируемых условиях.  В России сейчас внедрено поэтапное 
повышение акцизов. Российские коллеги теперь четко понимают, к чему и когда им готовиться 
в течение ближайших пяти лет 

Виноделы также отмечают, что повышение ставок на спирт, на первый взгляд, 
некритичное, хотя и выходит за рамки показателей индексации. Но негативные последствия 
утвержденных повышений могут проявиться не сразу, прогнозирует директор ассоциации 
«Виноградари и виноделы Украины» Сергей Михайлечко. «Как показывает практика, сначала 
повышается ставка акцизного сбора, а потом свою лепту вносит концерн «Укрспирт», который 
в течение года на правах монополиста увеличивает стоимость своей продукции, – говорит он. – 
Таким образом, складывается абсолютно новая цена». 

При этом он пеняет на своих более удачливых коллег по отрасли. «В законе нарушен 
принцип сбалансированного изменения ставки акцизного налога. То, что в итоговом документе 
не были учтены предложения по акцизу на пиво, повлечет ряд изменений на алкогольном 
рынке», – уверен Михайлечко. По его мнению, в дальнейшем стоит ожидать возникновения 
законодательных инициатив, направленных на восстановление нарушенного баланса. «И в этом 
случае могут пострадать те категории, для которых уже, согласно данному закону, будут 
действовать повышенные ставки акцизного налога», – говорит эксперт.  

В комитете по налоговой и таможенной политике ожидают, что принятие законопроекта 
обеспечит бюджету 35 млрд гривен дополнительных поступлений. Но большая часть этой 
суммы будет генерирована коррекцией ставок налога на прибыль и НДС, предусмотренной в 
документе. Производители алкогольной продукции вряд ли порадуют налоговиков динамикой 
поступлений – бизнесмены прогнозируют падение рынка как в этом, так и в следующем году не 
менее, чем на 15%. По словам Величко, не стоит рассчитывать, что повышение акциза повлечет 
за собой существенное наполнение бюджета, поскольку рынок в результате просядет. 

В таких условиях правительству важно обеспечить прозрачность и понятность правил 
игры на рынке. «Непросто работать в непрогнозируемых условиях, – подчеркивает Сергей 
Величко. – В России сейчас внедрено поэтапное повышение акцизов. Российские коллеги 
теперь четко понимают, к чему и когда им готовиться в течение ближайших пяти лет». «Рынку 
хочется понимать, какими правила игры будут в следующие несколько лет. Как будет 
изменяться акцизная ставка и в какие сроки, – вторит ему председатель совета директоров 
«Крымской водочной компании» Джонатан Вейл. – Мы должны понимать, как строить свои 
бизнес-модели и оптимизировать процессы». 

http://forbes.ua/business/1362611-deputaty-povysili-akcizy-na-alkogol 
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Інтернет-ЗМІ 

Янукович хоче, щоб депутати не відпочивали, а приймали бюджет-2014  

Українська правда 

Президент Віктор Янукович виступає за продовження парламентської сесії - для 
прийняття бюджету-2014. 

Про це він заявив на нараді з прем'єром Миколою Азаровим і спікером парламенту 
Володимиром Рибаком, повідомляє прес-служба Глави держави. 

Янукович провів нараду щодо питань прийняття державного бюджету на 2014 рік та 
виконання всіх соціальних зобов’язань у рамках бюджету 2013 року. 

Він наголосив на важливості якнайшвидшого прийняття нового держбюджету. 

"Такого в нас ще не було, коли вже готовий бюджет, і сьогодні держава чекає 
фінансування, ми не маємо цього документу", - сказав Янукович. 

На думку президента, можна було б продовжити парламентську сесію і на цьому тижні 
"не відпочивати, а працювати". 

"Так ми завжди робили, до речі. В останній тиждень перед Новим роком ми приймали 
бюджет", - зазначив він. 

Янукович звернув увагу Азарова на необхідність здійснення поточних платежів щодо 
всіх соціальних виплат до кінця року. 

Прем'єр запевнив, що уряд планує вже до 30 грудня закрити всі питання, пов'язані з 
виплатами з бюджету за 2013 рік. 

Як відомо, Рибак закрив засідання 20 грудня і повідомив, що наступне відбудеться 14 
січня. 

http://www.pravda.com.ua/news/2013/12/23/7008091 

Бюджетний комітет Ради призначив засідання на 25 грудня  

РБК-Україна 

Бюджетний комітет Верховної Ради України призначив засідання на 25 грудня 2013 р. 
Про це йдеться на сайті даного комітету. 

Засідання призначене на 15:00. 

Згідно з орієнтовним проектом порядку денного, на засіданні планується розглянути 
питання про погодження передачі бюджетних призначень і перерозподілу видатків державного 
бюджету, передбачених головним розпорядникам коштів держбюджету, 
розподілу/перерозподілу трансфертів з держбюджету місцевим бюджетам. 

У свою чергу , народний депутат з фракції " Батьківщина" , член бюджетного комітету 
Олег Медуниця зазначив: " На завтра скликають комітет ВР з питань бюджету. Питання ГБ - 
2014 (держбюджету на 2014 р.) , звичайно , немає. Кворуму , думаю, не буде . Прийду , 
проконтролюю " . 

Нагадаємо , вчора Президент Віктор Янукович провів нараду з прем'єр -міністром 
Миколою Азаровим і головою Верховної Ради Володимиром Рибаком з питань прийняття 
державного бюджету на 2014 р. і виконання всіх соціальних зобов'язань в рамках бюджету 2013 
р. У Зокрема , глава держави відзначив важливість якнайшвидшого прийняття державного 
бюджету на 2014 

Згідно з нинішніми планами , бюджетний комітет розглядає внесені в законопроект про 
держбюджет- 2014 поправки до 10:00 16 січня 2014 , після чого в той же день , 16 січня , 
Верховна Рада ( ВР) приймає даний законопроект в першому читанні і в цілому. 
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Відзначимо , що Кабінет міністрів України очікує в 2014 р. зростання ВВП на рівні 3 % - 
до 1,6 трлн грн і прискорення інфляції до 4,3 % за рік згідно із законопроектом № 3000 "Про 
державний бюджет України на 2014 р." . 

Кабмін пропонує ВР прийняти держбюджет на 2014 рік з доходами 392 404 000 000 грн. 
та витратами 447 294 000 000 грн. 

http://www.rbc.ua/ukr/news/politics/byudzhetnyy-komitet-rady-naznachil-zasedanie-na-25-
dekabrya-2412201310030  

Народные депутаты предлагают сократить зимние каникулы для парламента  

Корреспондент.net 

Народные депутаты предлагают установить для парламента одни зимние каникулы 
вместо двух. 

Об этом говорится в сообщении пресс-службы депутата Рады от фракции Всеукраинское 
объединение Батькивщина Николая Томенко. 

С такой инициативой к руководителям парламентских фракций обратились депутаты 
Рады Николай Томенко, Ирина Геращенко и Юрий Деревянко. Они инициируют перенесение 
начала четной сессии парламента с первого вторника февраля на второй вторник января. 

В сообщении подчеркивается, что согласно структуре работы парламента, депутатам 2 
раза предоставлены зимние каникулы. 

Первый перерыв в работе Рады длится с конца декабря до середины января, затем 
проводится заседание в январе, после чего парламент снова прерывает свою работу до первого 
вторника февраля. 

Томенко, Геращенко и Деревянко инициируют сокращение двух парламентских каникул 
до одних в период новогодне-рождественских праздников, предлагая руководителям 
парламентских фракций внести изменения в ст.83 Конституции, установив начало очередной 
сессии Рады с второго вторника января. 

Напомним, 20 декабря председатель Рады Владимир Рыбак закрыл заседание Рады. 

Очередное пленарное заседание Рады состоится во вторник, 14 января 2014 года, в 10:00. 

http://korrespondent.net/ukraine/politics/3279713-narodnye-deputaty-predlahauit-sokratyt-
zymnye-kanykuly-dlia-parlamenta 

«Слив» проблемных округов: оппозиции следует работать над ошибками  

Тетяна Урбанська, УНІАН 

Лідери опозиції зі сцени Евромайдану вимагають перезавантаження влади та оголошення 
дострокових виборів Верховної Ради і президента. Тим часом, перевибори на п'яти проблемних 
округах, де політсили Тягнибока, Яценюка і Кличка не змогли відстояти позиції своїх 
кандидатів, які спочатку вважалися фаворитами, наштовхують на невтішні роздуми щодо 
сценарію «перезавантаження» (рос.) 

Результаты выборов стали для оппозиции неприятным сюрпризомСостоявшиеся выборы 
продемонстрировали оппозиционным политическим силам: если день за днем не работать с 
электоратом и не предпринимать активных действий по защите своих голосов, второй раз войти 
в одну реку, даже при поддержке населения (судя по опросам и экзит-поллам), не получится. 
Тем более, если «римейк» избирательной кампании 2012 года осложняется наличием у 
оппонентов мощного админресурса и тысяч продуктовых наборов. 

После парламентских выборов 2012 года Центризбирком принял постановление о 
невозможности установить достоверные результаты голосования на выборах 28 октября в пяти 
одномандатных округах: № 94 (Обухов, Киевская область), №132 (Первомайск, Николаевская 
область), №194 (Черкассы), №197 (Канев, Черкасская область) и №223 (Киев). 15 декабря в 
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этих округах, на 649-ти избирательных участках, состоялись повторные выборы народных 
депутатов. 

Оппозиция обвиняет власть в фальсификацияхУНИАН уже писал о ходе голосования на 
довыборах и нарушениях, зафиксированных 15 декабря. Оппозиции, несмотря на наличие 
популярных кандидатов на каждом округе задолго до начала избирательной кампании, а также 
заявленной готовности каждого из них бороться за победу «до конца», удалось «взять» лишь 
один округ из пяти. Причиной тому, по мнению представителей парламентского меньшинства, 
стали тотальные фальсификации: подкуп избирателей и «карусели» на избирательных участках. 
«Власть на полную использовала админресурс... Это такая себе репетиция 2015 года», - заявил 
лидер ВО «Свобода» Олег Тягнибок. 

В связи с этим, по его словам, оппозиция не признает результаты голосования и 
намерена опротестовывать их в судах. Впрочем, в Комитете избирателей Украины считают, что 
определить масштаб манипуляций весьма проблематично. А доказать в суде степень их 
влияния на результат народного волеизъявления практически невозможно. «Мы не наблюдали 
каких-то масштабных и серьезных фальсификаций, которые были зафиксированы на 
парламентских выборах в 2012 году», - рассказал глава КИУ Александр Черненко. 

По его словам, на каких-то участках во время голосования и подсчета голосов 
нарушались процедуры, где-то были сообщения о «каруселях» и вбрасывании бюллетеней, но 
все это не носило тотального характера, как во время парламентской гонки в октябре прошлого 
года. 

Де-факто, лидерам оппозиционных партий следует признать очевидное: 
сконцентрировавшись на протестах в стране, они «забыли» о выборах, и, как результат, не 
смогли отстоять так нужные им депутатские мандаты. 

Суд не отменит результатов голосования 

Теперь оппозиции будет тяжело что-либо доказать в суде еще и потому, что результаты 
довыборов в Верховную Раду, в принципе, признают не только Центризбирком и украинские 
наблюдатели, но и представители международного сообщества. «На избирательных участках, 
которые мы имели возможность посетить, мои коллеги не заметили существенных проблем во 
время голосования. Конечно, можно вспомнить несколько случаев и задать по ним вопрос, 
однако, даже несмотря на некоторые процедурные отклонения, процесс голосования и подсчета 
голосов проходил достаточно организовано», - заявил руководитель наблюдателей от Бюро 
демократических институтов и прав человека Организации по безопасности и сотрудничеству в 
Европе (БДИПЧ ОБСЕ) Джонатан Стоунстрит. 

По его словам, наблюдатели от ОБСЕ зафиксировали единичные недостатки 
избирательной кампании на проблемных округах, однако «обобщать такие случаи нельзя». 

Колонна из 12 автобусов, которая направилась в Первомайск, где проходили 
выборыПодобного мнения придерживаются и наблюдатели Парламентской ассамблеи Совета 
Европы (ПАСЕ). Члены делегации отмечают, что их проинформировали «о злоупотреблении 
административным ресурсом, повышенной роли финансовых средств, а также о значительном 
количестве так называемых «технических кандидатов», которые реально не стремились быть 
избранными. Однако «на посещенных членами делегации ПАСЕ избирательных участках 
выборы проходили спокойно». 

Разумеется, это не значит, что стоит вовсе отказываться от судебных разбирательств и 
сидеть сложа руки. «Правовых оснований для неустановления результатов выборов нет, но 
технология — подкуп избирателей — повлияла на результат. Прежде всего, в №194 и №223 
избирательных округах», - считает Черненко. 

В связи с этим, КИУ призвал Центризбирком должным образом рассмотреть все 
жалобы, поступившие в комиссию, а правоохранительные органы тщательно расследовать 
каждый задокументированный факт подкупа избирателей. Тем более, что во время перевыборов 
к правоохранителям поступило больше ста сообщений о нарушениях на пяти округах. А по 
двум фактам уже открыты уголовные производства. В частности, по ст. 157 (препятствование 
осуществлению избирательного права или права принимать участие в референдуме, работе 
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избирательной комиссии по референдуму или деятельности официального наблюдателя) и ст. 
296 (хулиганство) Уголовного кодекса Украины. 

Низкая явка как производная Майдана 

Однако, помимо обращения в суды, оппозиции следует сделать и другие выводы. 
«Результат выборов в пяти округах должен научить оппозицию, что избирательная кампания – 
технологический и кое-где циничный процесс. Несмотря на хорошие стартовые позиции 
кандидатов и их высокий рейтинг в начале кампании, у оппозиции не было системных 
преимуществ на этих выборах. К сожалению, они даже не направили оргзадание кампании на 
мобилизацию собственного электората, который в 2012 году отдал свои голоса за этих же 
кандидатов», - рассказала УНИАН глава правления гражданской сети ОПОРА Ольга 
Айвазовская. 

По ее словам, мощности столь удачно подвернувшегося оппозиционерам Евромайдана 
не были конвертированы в голоса на участках. «Меня лично очень удивило то, что часть 
избирателей ехали на Майдан в Киев, а не шли голосовать на участке», - говорит Айвазовская. 

В подтверждение этих слов свидетельствует хотя бы тот факт, что явка на всех округах в 
2013 году составила около 48,39%, тогда как в прошлом году она была, в среднем, на 10% 
выше. 

Майдан не помог оппозиции победить«Проблема оппозиции в том, что они 
рассчитывали на то, что общий революционный настрой в стране поможет выиграть их 
кандидатам, что они победят на драйве Майдана. И выиграть можно было бы, если бы вся 
мобилизация не была брошена на Майдан, оголив тылы, - рассказал УНИАН директор 
Института глобальных стратегий Вадим Карасев. – Потому что, если в 2012 году возникали 
проблемы на каком-то округе, там тут же организовывался мини-Майдан. Теперь же те, кто 
выходил на улицы в регионах, «переехали» в столицу. И в проблемных округах не нашлось 
достаточно активистов и ресурсов, чтобы контролировать выборы. Так оппозиция оказалась 
между «молотом» власти и «наковальней» Майдана». 

Тягнибок, Кличко и Яценюк решили не агитировать со сцены Майдана в день 
голосованияБолее того, даже в день голосования, 15 декабря, трио лидеров оппозиции 
проводили очередное Народное вече в Киеве. Ни один из них не только не проехался по 
избирательным участкам проблемных округов, но и не вспомнил о довыборах в Верховную 
Раду, выступая со сцены Евромайдана. 

Выборы без поддержки и кандидатов 

«Лидеры оппозиции настолько увлеклись событиями в Киеве, что напрочь забыли о 
столь важных для них выборах... Вспомнили о них, буквально, накануне, когда кандидата от 
оппозиции Виктора Романюка суд снял с избирательной гонки, а в «Батькивщину» запросился 
Олег Ляшко со своим кандидатом-радикалом по 94-му округу. Кроме того, избирательная 
кампания кандидатами велась без «киевских десантов», а, зачастую, и без участия самих 
кандидатов. Например, кандидат по 223 округу, в основном, лично присутствовал в 
захваченном здании Киевсовета вместо того, чтоб встречаться с избирателями», - констатирует 
Директор Центра политического маркетинга Василий Стоякин. 

Что касается подкупа избирателей провластными кандидатами, то в ОПОРЕ отмечают, 
что это происходило системно, на протяжении всей кампании в 194-м и 223-м округах. 
«Поэтому оппозиции стоило бы привлечь к кампании профессиональных юристов, работа 
которых была бы направлена не на ситуативные реакции со стороны штаба, не на бездействие 
правоохранительных органов по фиксации и проверке данных относительно подкупа, а 
надлежащей тотальной кампании на разоблачение этих фактов. С мощной информационной 
составляющей, направленной как на украинские медиа, так и на международные организации, 
которые наблюдают за выборами», - считает Ольга Айвазовская. 

Поющий ректор Михаил ПоплавскийВпрочем, по словам политтехнолога Андрея 
Золотарева, если в 194-м округе «пирамида Поплавского была очевидной вещью», то в 
столичном 223-м оппозиция допустила еще одну ошибку. «223-й округ — стратегический 
просчет и оппозиции, в целом, и «Свободы», в частности. Во-первых, «въехать» в Верховную 
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Раду на Майдане не удалось, потому что полностью забросили полевую работу с электоратом. 
Во-вторых, киевлян заставила призадуматься ситуация с памятником Ленину, поскольку почти 
70% столичных жителей не одобряют его разрушение», - рассказал он УНИАН. 

Четкой логики в поведении оппозиционных сил не было и на 94-м округе. По словам 
Ольги Айвазовской, усилить кандидата Виктора Романюка другим кандидатом-
самовыдвиженцем следовало заранее, учитывая, что «снятие Романюка с регистрации было 
совершенно прогнозированным». «У него на округе был самый высокий рейтинг. И в такой 
ситуации снятие его с избирательной гонки было для власти принципиальным: нет человека — 
нет проблемы», - считает Золотарев. 

По его мнению, у оппозиции были все возможности, чтобы вместо Романюка 
подготовить более весомую фигуру, нежели соратник Олега Ляшко Андрей Лозовой. «И 
отсутствие такой фигуры — стратегический просчет оппозиции», - констатирует 
политтехнолог. 

Справедливости ради отметим, что, еще в октябре 2013 года, такая фигура была. 
Неформальную избирательную кампанию на 94-м округе вел Остап Семерак. Тогда его 
активность на округе в «Батькивщине» назвали «превентивными мерами» в случае, если 
Романюк будет лишен возможности баллотироваться. Впрочем, в результате, оппозиция не 
воспользовалась этим «запасным вариантом». 

...«Взять» пять проблемных округов на довыборах в Верховную Раду во время всеобщей 
внутриполитической вакханалии, возможно, и не являлось для оппозиции приоритетным 
заданием. Но провальный результат хотя бы должен заставить задуматься: как вообще 
выигрывать выборы, когда цена голоса (даже в разгул «революции достоинства» и на растущей 
волне патриотизма) равна продуктовому набору с гречкой и тушенкой. Задуматься и поработать 
над ошибками. Иначе та «перезагрузка» власти, которой сегодня все еще требует Евромайдан, в 
том числе, возможные внеочередные парламентские выборы, могут закончиться для оппозиции 
так же, как довыборы на проблемных округах. 

http://www.unian.net/news/613911-sliv-problemnyih-okrugov-oppozitsii-sleduet-rabotat-nad-
oshibkami.html  

Блоги 

Інна Богословська «Привет либералам!»  

pravda.com.ua 

С удивлением узнала, что Михаил Бродский записал меня в БЮТ. И это буквально через 
неделю после того, как он же отправлял меня в "УДАР". 

Приятно, когда кто-то "переживает" за тебя, но хотелось бы, что такие высказывания 
имели хоть какое-то отношение к реальной жизни. Жизни, в которой все те либеральные 
ценности, которые когда-то (в прошлой жизни?) отстаивал Михаил Бродский, сметает 
действующая власть. 

Я очень ждала, что один из последователей либерализма выскажет свое мнение по 
поводу применения силы в отношении мирных демонстрантов и, как минимум, осудит эти 
действия. 

Но не услышала ничего. Вместо этого только какая-то конспирология. 

Нет смысла доверять таким заявлениям. По крайней мере, до тех пор, пока Михаил 
Бродский не вернется к себе настоящему и не вспомнит о принципах, которые он защищал. 

P.S. Очень не хочется, чтобы великий Федор Достоевский, написавший когда-то, что 
"наш либерал – это, прежде всего, лакей, который только и смотрит, кому бы сапоги 
вычистить", в очередной раз оказался прав. 

http://blogs.pravda.com.ua/authors/bogoslovska/52b949e99e91d/  
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Олександр Доній: «Нарешті спільна структура»  

корреспондент.net 

Нарешті оголошено про створення спільної структури для всіх опозиційних сил(партій, 
громадських об'єднань, всіх громадян, які опозиційно налаштовані , але не входять ані до 
партій, ані до громадських об'єднань-а таких більшість).  

Відразу після парламентських виборів я постійно наголошував на необхідності 
створення такої структури. 

За аналогією з польською "Солідарністю" 80-х рків, або литовського "Саюдісу" або 
українського Народного Руху(зразка 89-91 рр., коли він був громадським об'єднанням).  

Рік тому(та навіть пів року) цю ідею не хотіли сприймати багато хто з політиків. 

Євромайдан став точкою осмислення, що без єднання всіх сил успіху не досягти.  

Тобто, Майдан став потужним каталізатором для усвідомлення необхідності єднання.  

Тож сьогодні нарешті оголошено про створення такої спільної структури: "Народного 
об'єднання "Майдан".  

Я-за.  

Вчора був присутнім на нараді розширенного Штабу, коли обговорювалася ця ідея, та 
обиралася назва.  

Приємно, що жодного секптичного голосу щодо необхідності утворення такої структури, 
не було.  

Тож тепер-час творити спільну структуру.  Завдання не легке. Але реалістичне.  

Певен, щоб перемогти режим, це є необхідністю. Час для спільних дій! 

http://blogs.korrespondent.net/celebrities/blog/olesdoniy/a128525 

Геннадій Ткачук: «Інфантильний Прем'єр-міністр»  

lb.ua 

Безпорадний Азаров знову шукає винних. Тепер він звинуватив мітингувальників у 
зривах виплат зарплат, пенсій, стипендій та інших та соціальних виплат. 

Складається враження, що вся діяльність Азарова полягає в тому щоб шукати винних в у 
своїй бездарності, неспроможністю керувати економікою та повному нерозумінні того 
відбувається в державі. 

Він постійно звинувачує вчителів у неправильному вихованні дітей, журналістів у 
створенні ажіотажу біля цін на картоплю, телеканали в неправильному висвітленні подій, ЄС в 
бюрократії, МВФ в шантажі, населення у поганій якості молока і м'яса, чорнобильців у 
наближенні України до катастрофи, українських експортерів у виникненні ускладнень на 
кордоні, банки в дестабілізації і спекуляціях, опозицію у перешкоджанні євроінтеграції 
(розвитку Києва, екстремізмі, нездійсненні реформ – в усьому), письменників у маразмі, місцеві 
ради у зростанні тарифів і т.д. і т.п. Дарма перелічувати хто йому в чому винен, тому що Азаров 
шукає винних вдень і вночі – шукає і звинувачує всі чотири роки своєї бездарної і 
безвідповідальної діяльності. 

Два роки поспіль Азаров в усіх бідах звинувачував Тимошенко, а потім почав щодня 
звинувачувати МВФ, опозицію, екстремістські сили, попередників, ЗМІ, губернаторів, 
кон'юнктуру ринку, західні регіони, Росію, нафтотрейдерів, європейців, чиновників, – всіх. Він 
завжди знає хто винен в цінах на картоплю, на газ, на капусту, на гречку, на бензин тощо. 

Таку поведінку, тобто нездатність до самооцінки, відмову від прийняття на себе 
відповідальності та нездатність до прийняття рішень, психологи називають інфантильністю. 
Словники характеризують інфантилізм (дитячість) - як прояв наївного підходу в побуті, в 
політиці, в грі і т. д., а також невміння приймати своєчасно продумані рішення, небажання 
брати на себе відповідальність. Наприклад, дитина бахнула себе молотком по пальцю – і 
звинувачує в цій неприємності молоток (впізнаєте Миколу Азарова?). 
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Словники стверджують, що така поведінка людини не відповідає віковим вимогам до 
неї. В інфантильних людей відставання виявляється в розвитку емоційно-вольової сфери та 
збереженні дитячих якостей особистості. Наприклад, довів Прем'єр-міністр економіку країни до 
краю – і звинувачує в усьому несприятливу кон'юнктуру ринку. Або якійсь геолог виявився 
нездатним не те що провести, а навіть сформулювати суть реформ – і звинувачує в цьому 
населення, яке нібито нездатне його зрозуміти. 

Психологи стверджують, що найбільш виразно інфантилізм проявляється у людей 
похилого віку. Він характеризується появою емоційних симптомів і збільшенням дратівливості, 
схильністю до перебільшення та обманів, відсутністю особистої ініціативи, нездатністю 
адекватно відповідати на питання оточуючих. Психологи пояснюють це особливостями віку, 
адже в людини знижуються розумові здібності, скорочується пам'ять, здатність розмірковувати, 
концентрувати увагу і зменшується здатність набувати нові навички та адекватно сприймати 
зміни. 

Тому, коли я кожного дня чую безкінечне ниття інфантильного Азарова як всі навколо в 
усьому винні, завжди думаю про те що цій підстаркуватій людині давно пора полишити свій 
пост і перейматися лише тим як не забути зробити на ніч клізму і випити склянку кефіру. 

http://blogs.lb.ua/gennadiy_tkachuk/249234_infantilniy_premierministr.html 

Телебачення і радіомовлення 

Цей тиждень у народних депутатів фактично останній роботи над проектом 

бюджету на 2014 рік  
ТРК Ера, Новини  

Олена КИРИК, ведуча: Цей тиждень у народних депутатів фактично останній роботи над 
проектом бюджету на 2014 рік. Наступні п’ять днів обранці працюватимуть у комітетах 
Парламенту, де матимуть нагоду без блокування трибуни, без телекамер ретельно вивчити всі 
статті головного фінансового документу України. Раніше голова фракції Партії регіонів заявив, 
що бюджет буде ухвалений вцілому у перший пленарний тиждень січня. нагадаю, уряд вже 
схвалив свій варіант документу і запропонував його на розгляд народних депутатів. 

Ухвалити бюджет-2014 якнайшвидше і до Нового року – на цьому наполягає 

Президент  
УТ-1, Новини 

Юлія ГАЛУШКА, ведуча: Ухвалити бюджет-2014 якнайшвидше і до Нового року – на 
цьому наполягає Президент. Віктор Янукович зустрівся з прем'єр-міністром та головою 
Верховної Ради і зауважив, що країна не може чекати, поки депутати відпочинуть. Тож 
запропонував парламентарям зібратися вже цього тижня, щоб ухвалити кошторис і забезпечити 
країну належним фінансуванням. Прем'єру ж наказав подбати про те, щоб люди вчасно 
отримували зарплати, пенсії та соціальні виплати. Микола Азаров пообіцяв: до 30 грудня всі 
питання буде вирішено. 

Віктор ЯНУКОВИЧ, Президент України: "Такого в нас ще не було, коли в нас вже 
готовий бюджет, і сьогодні держава чекає фінансування, а ми не маємо цього документу. 
Безумовно, можна було б продовжити цю сесію до цього тижня. Цей тиждень не відпочивати, а 
працювати".  

Юлія ГАЛУШКА, ведуча: Раніше депутати збиралися ухвалити кошторис уже після 
новорічних свят – 16 січня. Документ, нагадаю, передбачає, що ВВП зросте на 3%, інфляція ж 
сягне 8,5. Доходів заплановано понад 392 мільярди гривень, видатків – 447. Законопроект 
розглядають у профільному комітеті. 
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До Нового року ще цілий тиждень, і потрібно не відпочивати, а працювати  

Интер, Новости  

Ганна ГОМОНАЙ, ведуча: До Нового року ще цілий тиждень, і потрібно не відпочивати, 
а працювати. Цього вимагає від депутатів президент Віктор Янукович. Сьогодні він провів 
нараду зі спікером парламенту Володимиром Рибаком та прем'єр-міністром Миколою 
Азаровим. Президент дорікнув Голові Верховної Ради за те, що відпустив депутатів на 
канікули. Замість того, щоб розглянути та ухвалити держбюджет на наступний рік. А керівнику 
уряду Віктор Янукович доручив особисто простежити, щоб зарплати і пенсії були виплачені 
вчасно.  

Віктор ЯНУКОВИЧ, президент України: «Микола Янович, хотів би, безумовно, щоб ви 
всі оці дні уважно прослідкували всі поточні платежі по всім соціальним виплатам. Я маю на 
увазі і заробітні плати,і пенсії, і все, що стосується соціального захисту. Нам не треба залишати 
на 30-31, - до кінця цього тижня щоб ми все проплатили». 

Микола АЗАРОВ, прем'єр-міністр України: «Ми розраховуємо до 30-го все закрити». 

 

 

 

Ухвалити бюджет 2014 до нового року закликав Президент Віктор Янукович  

Перший діловий, Новини 

Віталій ШКОЛЬНИЙ, ведучий: Ухвалити бюджет 2014 до нового року закликав Президент 
Віктор Янукович. Документ депутати домовилися розглядати 16 січня. Спікер відпусти всіх на 
новорічні канікули. Тепер Президент переконує його та Прем’єра повернути кошторис у 
сесійну залу. Щоправда, економісти нічого хорошого про урядові нарубки не кажуть. 

 

Кореспондент: Завищена дохідна та видаткова частина, нарікають фахівці на бюджет 2014. 
Отримати 392 мільярди гривень до скарбниці наступного року не вдасться, кажуть вони. І 
витрати на 447 мільярди, як запланували в кошторисі, також варто скорочувати.  

 

Тетяна СЛЮЗ, екс-голова Держказначейства України: «У нас завищено відповідно і видатки 
державного бюджету, які на цей рік складають 447 мільярдів гривень. Я хочу звернути увагу, 
що за 11 місяців цього року видатки державного бюджету складають загального фонду 318 
мільярдів. Тому ми можемо порівняти, що це нереально і неетично». 

 

Кореспондент: В уряді бюджет 2014 називають цілком адекватним. Понад те кажуть, він буде 
соціальним. Зростуть пенсії та стипендії щонайменше на 70 гривень. А ще в кошторисі 
передбачили поетапне збільшення прожиткового мінімуму.  

 

Микола АЗАРОВ, Прем’єр-міністр України: «Мінімальна заробітна плата наступного року буде 
підвищуватися в три етапи – з 1 січня, з 1 липня і з 1 жовтня. Вона буде майже в два рази 
більше ніж отримували громадяни в 2009 році». 

 

Павло РОЗЕНКО, заступник голови парламентського комітету з питань соцполітики та праці: 
«Так от, відкриваючи бюджет, ми бачимо, що всі слова про найближчі покращення абсолютно 
не відповідають дійсності. Це відверта і цинічна брехня. Адже з1 січня, згідно проекту про 
закон про державний бюджет, немає жодних підвищень соціальних стандартів». 

 

Кореспондент: Приступити до розгляду проекту держбюджету 2014 депутати домовилися 16 
січня. Втім, сьогодні Віктор Янукович закликав продовжити парламентську сесію і ухвалити 
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документ вже цього тижня. Тож Україна може увійти у рік новий з головним фінансовим 
документом. 

Постанова про продовження роботи сесії до 31 січня зареєстрована у Верховній 

Раді  
5 канал, Час новин  

Ігор ТАТАРЧУК, ведучий: Постанова про продовження роботи сесії до 31 січня 
зареєстрована у Верховній Раді. Про це повідомили у прес-службі голови парламентського 
комітету з питань державного будівництва та місцевого самоврядування. Сьогодні ж 
продовжити сесію Верховної Ради, щоби ухвалити держбюджет на наступний рік, запропонував 
Віктор Янукович під час наради з Прем’єром Миколою Азаровим і спікером парламенту 
Володимиром Рибаком. Нагадаю, що депутати вже пішли на канікули і мають зібратися знову 
14 січня. Також Президент доручив забезпечити проведення усіх платежів за соцвиплатами 
вчасно, до Нового року. Натомість Микола Азаров пообіцяв віддати бюджетникам всі гроші до 
30 грудня.  

Віктор ЯНУКОВИЧ, президент України: "Такого в нас ще не було, коли вже готовий 
бюджет, і сьогодні держава чекає фінансування, ми не маємо цього документу. Безумовно, 
можна було б продовжити цю сесію до цього тижня. Цей тиждень не відпочивати, а працювати. 
І так ми завжди робили, до речі. В останній тиждень перед Новим роком ми завжди приймали 
бюджет". 

Віктор Янукович підписав Закон про недопущення переслідування та покарання 

людей під час проведення мирних зібрань у період з 21 листопада і до моменту, 

коли закон набере чинності  
ICTV, Факти  

Інна ШЕВЧЕНКО, ведуча: Віктор Янукович підписав Закон про недопущення переслідування 
та покарання людей під час проведення мирних зібрань у період з 21 листопада і до моменту, 
коли закон набере чинності. Ухвалення такого документа домагалася опозиція. Від так 19 
грудня 339 депутатів, зокрема і в Партії регіонів, підтримали ідею не карати активістів 
Майдану. 

Андрій Павловський: “Ми йшли шляхом, що дуже налякав “Газпром”  

Радіо Ера-FM 

Наш гість – народний депутат від фракції „Батьківщина” Андрій Павловський. Сьогодні 
поговоримо про газові угоди , які були досягнуті в Москві, про бюджетний процес та про те, як 
розрулити ситуацію, яка виникла в політичному житті країни. Давайте розпочнемо з 
найгарячішого, найсвіжішого, сьогоднішнього парламентського дня. Там сьогодні тривав 
бюджетний процес. До чого домовилися? 

По-перше, нарешті уряд спромігся сьогодні зранку зареєструвати цей державний бюджет 
на наступний рік. Було досягнуто домовленість про таку процедуру його розгляду, що народні 
депутати будуть вивчати і ознайомлюватись із цим бюджетом і давати пропозиції до нього до 
12-ї години 21 грудня. Потім він після цього повинен буде розглядатись в першому читанні, і 
24-го, якщо процедура буде дотримана і не буде виникати якихось ускладнень, можна буде 
розглядати його і вдруге. Інший є альтернативний варіант взагалі розглядати його вже після 
свят десь 8-го чи 16 січня. 

Скажіть, а по самому безпосередньо проекту бюджету, який подав уряд, якісь розмови 

точилися? 

Ми тільки о 10-й ранку його отримали, і я попередньо подивився. Попередній аналіз, на 
жаль, приводить до невтішних висновків. По-перше, багато макропоказників просто нереальні, 
якщо казати по-простому, взяти із стелі, і той же рівень інфляції не відповідає тому, що буде і 
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рівень зростання ВВП. Який може бути рівень зростання 3,6%, коли і на цей рік писали 3,5%, в 
результаті ми маємо 0%, а реальний сектор економіки промислового виробництва з місяця в 
місяць падає і зараз досягне падіння 3%? Як таким чином, якщо зараз таке падіння, буде 
зростання в наступному році – це просто не зрозуміло. 

Основні показники це дефіцит на рівні 2 і 7%, зростання ВВП 3% та інфляція 8%. Це 

взагалі реальні, на вашу думку, показники? 

Я про них вже кажу. Але інфляція за моїми даними 4,3% планується, і зростання ВВП – 
3,6% на наступний рік. Це нереально. Тому що в цьому році у нас на кінець року є велике 
падіння виробництва. У нас фактично немає зростання ВВП. Ми закінчимо рік з нулем. Не буде 
ніякого зростання. Проблематично, як цього зростання досягнути в наступному році. Тим 
більше, що уряд не виконав на кінець цього року план надходжень до державного бюджету. 
Яким чином на наступний рік уряд планує перевищення доходів над видатками на 80 млрд. 
грн.? Просто дивно. Коли в цьому році не може виконати план, і я просто підозрюю, що уряд 
пише ті показники, які було б не соромно віддати для звіту в МВФ, показати президенту, ну а 
потім, якщо не вийде, в черговий раз розвести руками і сказати: не получилося. Як і в цьому 
році. Але за це треба нести відповідальність. Якщо уряд не досягає запланованих показників в 
кінці року по річним показникам, то міністр фінансів, прем’єр-міністр понести повинні за це 
політичну відповідальність. 

До речі, лідер фракції „УДАР” так і сказав: ми можемо проголосувати, а виконавча влада 
хай вже відповідає. 

Не діло опозиції голосувати за державний бюджет. Опозиція може його аналізувати, 
критикувати, але в будь-якій європейській країні за бюджет взагалі голосують проурядові 
фракції. Це питання відповідальності влади. Який би він не був. Тому вона опозиція, якщо не 
голосує. Це уряд, влада бере на себе відповідальність і несе її. Це її справа. 

В цьому контексті якщо ви кажете, що є така різниця між видатками і доходами – 80 

млрд., оці 15 млн. дол., які нам обіцяє Росія дати в кредит під 5% річних, можливо, і підуть 

якраз на те, щоб цю дірку закрити? 

Те, на що вони підуть, сьогодні зранку сказав президент Росії Володимир Путін. Він 
відверто сказав, що наші українські колеги просили їх фактично врятувати, допомогти 
виплачувати пенсії, заробітні плати. Тому Росія вирішила таким чином допомогти братній 
країні, щоб у них було з чого виплачувати пенсії і зарплати, стипендії. Тобто фактично ці гроші 
і комерційний кредит, а фактично це не класичний кредит, а викуповування боргів України. Ці 
бонди підуть на проїдання, на соціальні видатки, на зарплату. Це дуже погано, тому що ми ці 
видатки повинні збирати за рахунок податків, за рахунок того, що прибутки у підприємств і 
сплачують податки і збори і т.д. Це виходить, що у нас пробуксовує економіка, і самостійно ми 
не можемо зібрати необхідні кошти, щоб в повному обсязі виплачувати пенсії. Я хочу звернути 
увагу, що вже зараз в проекті бюджету запланована величезна, колосальна дотація з державного 
бюджету до Пенсійного фонду в розмірі 87,4 млрд. грн. Це величезна сума, але насправді це 
показує, яка справді дірка є величезна в бюджеті Пенсійного фонду. Тому і зрозуміло, для чого 
брався і просили кредит у Росії – щоб закрити цю дірку пенсійну і заробітну плату платити. 
Разом з тим уряд показує в цьому бюджеті свої пріоритети. Ми бачимо, що соціальні програми, 
підвищення соціальних стандартів фактично заморожено, тому що уряд планує протягом року 
підвищити мінімальну зарплату, мінімальну пенсію відповідно на 83,55 грн. Але якщо дивитися 
на зростання споживчих цін, на зростання комунальних послуг, ціни це фактично нуль. Що таке 
83,55 грн., коли ціни зростають в декілька разів протягом року? Це нічого. Я хотів би ще 
звернути увагу, на що уряд знайшов гроші. Він збільшує фінансування міліції на 2 млрд. грн. 
Тобто МВС у нас буде мати не 16 млрд., як цього року, а 18 млрд. грн. В той же час 
фінансування збройних сил скорочується на 1 млрд. грн. Армія буде мати не 15 млрд. грн., а 
всього 14 млрд. грн. Якісь у нас пріоритети поліцейської держави. Я думаю, що це 
неправильно. Тому не дивно, що офіцер „Беркута” має заробітну плату в три рази більше, ніж 
лейтенант збройних сил. 

Ви кажете, що підвищення пенсій, зарплат не 80 і не 50 грн. А якщо у нас немає 

можливостей і ВВП не росте, звідки гроші брати? 



 

Інформаційне    управління    Апарату    Верховної    Ради    України    

 

22 

Ви зверніть увагу, що є офіційні дані НБУ, що протягом минулого року і цього року з 
України в офшорні зони було вивезено 52 млрд. дол. Це співставно з державним бюджетом 
України. Повірте, якщо б влада якимось чином би оцих олігархів, власників заводів, пароходів, 
примусила повернути хоч частину цих грошей в Україну, вкласти в свій власний бізнес, в свої 
власні підприємства, сплачувати з цього податки і надходження і збори до соціальних фондів, 
то не прийшлося б нам принизливо на колінах просити у Росії чи МВФ ці кредити. Порівняйте 
15 млрд. грн., що Янукович взяв на таких принизливих умовах у Росії, і 52 млрд. грн., які 
просто сховали в офшорних зонах, не сплативши ні копійки ані до державного бюджету, ані до 
соціальних фондів. Тому треба в цьому напрямку працювати владі. Я, до речі, один із 
співавторів законопроекту щодо того, щоб скасувати угоду офшорну з Кіпром і іншими 
офшорними зонами, і щоб ці офшорні операції обкладалися хоч 15%-м податком від суми 
грошей, які туди переводяться. 

Давайте ще згадаємо візит нашого президента до Росії і угоду про те, що ціна на газ 

буде зменшуватися до 268 дол. за тисячу куб. з 400 дол., які зараз ми платимо. Не готували 

проект бюджету і чекали, яка буде вартість газу. Це суттєво дійсно вплинуло на формування 

цього основного фінансового документа? 

Важко цю ціну враховувати в бюджеті до кінця року. Тому що, знову ж таки 
посилаючись на прес-конференцію Володимира Путіна, де він сказав, що ця знижка на газ 
тимчасова. Вона буде переглядатися щоквартально. Тобто фактично, якщо казати політичною 
мовою, Україну посадили на такий короткий повідок. Якщо з їх точки зору Україна буде добре 
поводитися, то ця знижка буде залишатися. Якщо ні, то вони зразу повернуть ціни назад, а 
може, скажуть ще доплатити різницю за минулий період. Тобто дуже умова невпевнена, і сам 
Путін сказав, що це тимчасово, і ця знижка дається всього-навсього на один квартал. І потім 
щоквартально буде переглядатися протягом наступного року. Тому я думаю, що уряду якраз і 
не треба було враховувати ціну на газ, тому що вона буде змінюватися протягом року. 

Але з іншого боку, наскільки я зрозумів з сьогоднішнього виступу Януковича, чим 
дешевше газ, тим більше ми його купуватимемо. Тобто Росії це також вигідно. 

Замкнуте коло виходить. Ми навпаки йшли шляхом, що дуже налякало “Газпром”, 
скорочення споживання газу. Цим шляхом йшли всі європейські країни. Наприклад, я 
нещодавно був в Угорщині. Коли у них виникли проблеми з “Газпромом”, то Угорщина 
спромоглася протягом року скоротити втричі споживання російського газу за рахунок різних 
програм технологій енергозбереження і іншого. Зараз угорські металургійні комбінати 
споживають вдвічі менше газу, ніж комбінати, які у нас є на сході України, того ж Рената 
Ахметова і т.д. Це питання, до речі, і модернізації наших підприємств. Мене дивує, чому за 20 
років ці підприємства, які вже стали приватною власністю, і ці приватні власники повинні бути 
зацікавлені в ефективності свого власного бізнесу, ці підприємства ні копійки не вклали в їх 
модернізацію. 

Чому? Наприклад, Запоріжсталь модернізується. 

Виключення. Ми знаємо, що на Алчевському комбінаті намагалися щось зробити. Але 
разом з тим в більшості металургійних комбінатів споживання газу залишається таким, яким 
воно було 50 років тому. Хоча зараз вже є нові технології, нові печі і т.д., які значно менше 
цього ж газу споживають. Я думаю, все це було тому, що ми були як на наркотик підсаджені на 
дешевий російський газ. Коли наші олігархи брали цей дешевий газ і вважали, що їм не 
потрібно взагалі нічого робити, щоб застосовувати нові технології сучасні і т.д. Газ все одно 
дешевий. Потім можна було робити за рахунок цього більш дешевий метал, ніж в Європі, і 
продавати його по демпінговим цінам. В цьому суть бізнесу. 

А з іншого боку, якщо ми будемо більше купувати, ми і продавати потім можемо 

залишки. 

Бачите, коли Росія підняла газ, то це їх спонукало до того, щоб все-таки шукати шляхи 
скорочення споживання газу. Україна за останній рік суттєво скоротила споживання цього газу. 
Я боюся, що ці нові більш дешеві ціни на газ російський можуть розбещити українських 
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виробників, власників тих же металургійних і хімічних підприємств, які знову перестануть 
щось нове робити по модернізації своїх підприємств. Тут є палка о двох кінцях. 

Якщо щоквартально, то не встигнуть розбещити. 

Я теж думаю, що Росія просто нам дала, і ми повинні розуміти, що це не подарунок і за 
це будуть вимагати наші найбільші ліквідні підприємства, і вже мова йде, що Росія натякала, 
що їм хочеться забрати Одеський припортовий завод, Харківське підприємство „Хартрон”. І 
мова знову ж таки йде про газотранспортну систему і т.д. 

Я так розумію, що про це зараз не йшлося. 

Про це не йшлося в написаних паперах, але це обговорювалося. Вже не раз Росія на 
переговорах це питання підіймає під час кожних переговорів. 

Вкладникам „Ощадбанків”, які втратили свої вклади ще СРСР, пообіцяли, що в 

бюджеті закладено 6 млрд. грн. на повернення цих боргів. Це взагалі цифра реальна? 

Ви знаєте, яка реальна заборгованість людям по вкладам „Ощадбанку”? Ця сума 120 
млрд. грн. 6 млрд. грн. – це крапля в морі. Це тільки повернути компенсації і виплати родичам 
померлого вкладника – похоронні так звані. Тільки на це гроші. Більше ні на що немає. Я в свій 
час досліджував питання. Із тих пір, як це на початку 90-х відбулося, якщо порахувати, інфляція 
була більше 500%. Ці вклади потрібно було б проіндексувати з коефіцієнтом 5, помножити на 
5. Тоді було б більш реально. 

Ми ж знаємо, що грошей немає. 

Це нереально. Це просто так, щоб людям трохи, особливо старшого віку. Ви зверніть 
увагу, кому повертають. Спочатку повертають тим, хто старше 80 років. У нас таких людей не 
багато. Їм повертають компенсацію. Потім тим, хто старше 70-ти. Поки дійдуть до людей 
старше 60-ти, то зрозуміло, що ці 6 млрд. грн. просто закінчаться. 

Тобто, чим старше, тим... А взагалі чи реальна ця цифра – 6 млрд. грн.? Я маю на увазі, 

в бюджет закласти. 

Уряд зараз провів через КС дуже цікаве рішення. Там зазначено так: уряд мусить 
виконувати закони про соціальний захист, і в тому числі проводити компенсації „Ощадбанку” 
тільки в тих межах, в яких він має гроші. А якщо уряд вирішить, що на ці програми і на ці 
компенсації грошей немає, то скажуть: вибачте і чекайте наступного року чи ще далі. А в такій 
складній економічній кризі чекати прийдеться довго. На жаль. Я не можу порадувати наших 
людей. Ситуація не та, щоб сподіватися, що ти отримаєш компенсацію чи соціальну виплату в 
повному обсязі. 

Які зараз закладено видаткова і дохідна частини? 

Видатки у нас перевищують доходи, і це офіційно уряд заклав в бюджет. Це називається 
дефіцитом державного бюджету – 60 млрд. грн. Сам бюджет десь приблизно, якщо перевести в 
долари, 200 млрд. дол. 

На вашу думку, на думку ваших колег, які реальні були цифри, щоб він виконувався і не 

було такого дефіциту потужного? 

З іншого боку, можна сказати, що більшість країн живе в борг. США мають величезний 
дефіцит. З іншого боку, якщо ми йдемо шляхом скорочення боргів і запозичень, то треба 
робити це, який шлях і пріоритет ми вибираємо. Чи ми вибираємо, що треба трохи дати на 
кожну програму, тоді ми робимо величезний бюджет. Це гроші, які не підкріплені реальним 
товаром, реальним зростанням економіки. Вони будуть швидше знецінюватися. Чи ми йдемо 
шляхом скорочення заборгованості, зменшення зовнішніх боргів. Тоді ми робимо дефіцит 
бюджету нульовим. Але це призведе до того, що треба скорочувати деякі програми на 
утримання державного апарату, державного управління і, може, деякі соціальні програми, 
прийдеться затягувати паски. Це вже залежить від макроекономічної політики уряду, який він 
пріоритет надає собі на даному етапі. 

А в цьому проекті державного бюджету основні пріоритети які визначені? 

Основні пріоритети – фінансування поліцейських структур, каральних органів, 
збільшуються бюджети МВС, прокуратури, судів, СБУ і т.д. В той же час соціальні видатки 
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фактично є замороженими. В той же час в повному обсязі фінансується Управління президента, 
ВР. Тобто влада себе не забула і фінансує в повному обсязі, навіть із збільшенням, в той же час 
соціальні програми скорочуються. На жаль, в цьому бюджеті знову не виконується закон про 
оплату праці. Я що маю на увазі? У нас всі бюджетники, а таких в країні 4 млн. чоловік, 
отримують заробітну плату згідно з єдиною тарифною сіткою. Закон про оплату праці каже, що 
посадовий оклад працівника 1-го тарифного розряду повинен бути не менше, ніж мінімальна 
заробітна плата. 

Які є шляхи виходу з політичної кризи? 13 „регіоналів” пропонують створити робочу 

групу за участю європейських політиків. На вашу думку, це сприяє подоланню цієї політичної 

кризи? 

Треба вітати будь-яку добру волю. Тим більше європейських знаних авторитетів 
моральних, політичних, які мають великий досвід виходу з політичної кризи. Можна згадати 
того ж Леха Валенсу. Коли в свій час була політична криза, може, ще значно глибша, ніж в 
Україні, в Польщі на початку 80-х років, тоді польські високопосадовці – опозицією тоді був 
Союз „Солідарність” – все-таки знайшли в собі сили сісти за круглий стіл переговорів і 
домовитися про подальший розвиток Польщі, про її реформування. Тоді був президент 
Ярузельский, який не побоявся сісти з лідером тодішньої опозиції Лехом Валенсою за один стіл 
і домовлятися спокійно, мирно про розвиток країни. 

Сьогодні президент України Віктор Янукович, коли виступав перед громадянами на 
багатьох каналах наших центральних, сказав, що він не вітає втручання у внутрішні справи 
України. А в той же час 13 “регіоналів” пропонують створити парламентську групу за участю 
європейських політиків. 

Якщо люди щиро прагнуть допомогти Україні і є друзями України, то це треба вітати. 
Якщо це якісь спецоперації проти нашої країни, як я, наприклад, вважаю, що ті події, які були 1 
грудня на вулиці Банковій, це було спровоковано іноземними спецслужбами, щоб 
підштовхнути владу і опозицію до такого жорсткого протистояння. Хоча з самого початку 
опозиція заявляла, що це виключно мирні акції протесту і т.д. Це було зроблено не на користь 
України, тому це ще треба розслідувати. Там вже видно вуха певних відомих провокаторів, які 
давно вже працювали з КДБ ще за радянських часів. Я думаю, що там певним чином руку ФСБ 
приклало до цих подій, яке зацікавлено в ослабленні нашої країни. 

Ви згадали польський приклад про круглий стіл. В принципі, у нас така ініціатива 

також була, і навіть круглий стіл відбувся. 

На жаль, у нас перші круглі столи прийняли форму профанації. Коли Віктор Янукович 
зустрічався з екс-президентами, які зараз нікого не представляють, крім себе, він з ними там 
такий “междусобойчик”, закритий клуб бувших президентів організував. Так само він 
зустрічався нібито з якимись студентами, а потім виявилося, що вони члени організації „Молоді 
регіони”. Він повинен зустрічатися, якщо він дійсно прагне мирного врегулювання, повинен 
зустрічатися один на один з лідерами опозиції, а не із своїми прихильниками. Прихильники 
завжди тобі приємне щось скажуть, але це ж не вирішить проблему. Якщо б Віктор Янукович 
без посередників, один на один сів би за круглий стіл, з одного боку він, і разом з ним Азаров і 
голова Адміністрації президента Льовочкін, а навпроти них сидять три лідера опозиції. Оце б 
було дійсно проведення круглого столу, і вони б дійсно, навіть хай в закритому режимі, 
поговорили б і досягли б певного шляху виходу з цієї ситуації. 

Слухач: Складывается впечатление, что оппозиция такая положительная, и Запад 

только и думает о том, как бы нашему государству было хорошо. А другая сторона 

получается отрицательная и думает, как бы нам было плохо, что бы с нас поиметь. 

Я не хочу казати, що хтось там себе вважає дуже позитивним і т.д. Просто є реальні 
обставини об’єктивні в нашій країні, і по великому рахунку ті протести масштабні, коли 
виходили сотні тисяч на Хрещатик, почалися навіть не за євроінтеграцію, а просто за чисто 
людську гідність. Бо люди не могли стерпіти, що озвірілі „беркутівці” побили фактично 
студентів, дітей, яким було по 16-17 років. Вийшли батьки за своїх дітей. Ви розумієте це. 
Люди не хочуть бути рабами. Не хочуть, щоб їх принижували, тут зачепили почуття людської 
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гідності. Це обурило людей. Це вивело їх масово на площу. Люди хочуть прагнути жити і 
сповідувати європейські демократичні цінності. А вони так вирішили, що влада цей шлях 
закриває і повертає їх назад до азійської імперії і т.д. Все-таки пройшло 20 років, і виросло нове 
покоління молоде, яке виховувалось на європейських цінностях. Все це разом стало такою 
сумішшю вибуховою, яка вивела сотні тисяч людей на майдани. Тому треба це враховувати. Це 
об’єктивно, і влада повинна це зрозуміти. 

Слухач: Я сьогодні слухав і Путіна, і нашого президента. Я багато чув, як вони 

переживають про народ, але в мене виникло таке питання. Мені здається, що президент бачив 

в Майдані захоплення влади. 

Я теж з вами погоджуюсь. На жаль, є певні особливості сприйняття подій в країні. Є 
певні психологічні комплекси і травми ще з 2004 року. Я розумію, що це не дозволяє 
об’єктивно подивитись на ситуацію, але в президента є радники, які повинні йому давати більш 
об’єктивну ситуацію і підказувати, як з цього вийти. Все-таки трохи ми рухаємося в тому 
напрямку. Сьогодні ВР прийняла закон, щоб фактично припинити політичне переслідування 
активістів Євромайдану, щоб припинити судові позови і т.д. Разом з тим, якщо рухатися далі, то 
треба покарати винних в побитті мирних людей. А відомо, хто це давав накази і хто їх 
виконував. Тобто владі треба просто набратися бажання і сили волі виконати цю вимогу людей. 
З іншого боку, уряд Азарова має дуже негативну репутацію в країні. Треба цей уряд, який діє 
старими адміністративними радянськими методами, просто відправити у відставку і дати 
можливість новому уряду. Хай це буде технічний тимчасовий уряд. 

Повертаючись до круглого столу. Чільний президент зустрічався з екс-президентами. 

Це можна назвати генеральною репетицією. А потім сіли за стіл і лідери опозиції. Про що 

домовилися? 

На жаль, немає розуміння з боку влади, чого саме і що обурило людей. На жаль, влада 
досі не почула і не побачила прагнень людей. Опозиційні лідери пояснюють це, і щоб ми 
знайшли мирні шлях виходу із цієї ситуації. 

Була така перша зустріч, а результатів не видно. 

Тому що вона була формальна, і це було монолог в одну сторону. Може, з другого разу 
це получиться. Будемо на це сподіватися. 

Слухач: Я думаю, что Майдан это, конечно, все хорошо, но будет еще один Майдан, 

который примет решение нанять в Украину иностранцев из Швейцарии и изменить 

избирательную систему вместо депутатов, выбранных в лотерейном порядке для принятия 

одного закона. Нужны новые лидеры. 

Если мы будем рассматривать людей как врагов народа, то следующий шаг – смотреть 
друг на друга через прицел автомата Калашникова. Мы не хотим гражданской войны, мы хотим 
мирно. Исторически так получилось, что действительно есть по Днепру разделение взглядов 
людей, как надо развиваться нашей стране. Но если мы цивилизованная страна, то мы всегда 
найдем общий язык. У нас одни общие проблемы, которые надо решать объективно. Потому 
что они нарастают, как снежный ком. Есть люди более активные, есть менее активные. Кто-то 
хочет больше свою гражданскую позицию и свою честь и гордость защищать, кто-то меньше. В 
этом только различие. У нас одна общая беда, что у нас в стране за 20 лет сложилась очень 
несправедливая система распределения доходов, богатства нашей страны. Узкая группа людей, 
10 семейных кланов фактически владеют 80% экономики Украины, а остальные сводят концы с 
концами. Надо ломать эту систему и делать ее более справедливой. Я думаю, это то, что 
объединит и Восток, и Запад. Все люди хотят справедливости, хотят честно работать и 
получать достойную зарплату за это. 

Слухач: Разубедите меня. “Проковтнуть тебе, з’їдять, бо ти є солодка. Розміняють 

тебе на віскі і водку”. 

Що тут коментувати? Тут без коментарів. 

Що зараз робити людям на Майдані? Люди ж не йдуть з Майдану, вони ж чекають. 
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Бо людям позитивним сигналом було вже півкроку зроблено – ми припинили політичні 
репресії активних людей, які боролися за свої права і захищали їх на майданах. Другий крок, я 
сподіваюсь, влада зробить, що покарає тих, хто винен в побитті невинних людей. Третій крок, я 
сподіваюсь, що буде все-таки зібрана необхідна кількість підписів. Зараз вже в ВР є 220 
підписів за відставку уряду Азарова. Залишилося всього 6 підписів. Я сподіваюсь, що вони 
будуть в тому числі із Партії регіонів, бо там багато є людей, які незадоволені нинішньою 
політикою уряду Азарова. 

Слухач: Путін висловився, що ці 15 мільярдів він дає Україні для того, щоб не до кінця 

добивати Україну. Тобто спочатку торговельними війнами вони створили проблему, а тепер з 

барського плеча в якості допомоги братському народу вони будуть допомагати нам її 

вирішувати. Прямо хочеться просльозитися від вдячності і такої щедрості від нього. 

Влада показала відверто всій країні, нашим сусідам свої пріоритети в бюджетній 
політиці. Фінансуються в першу чергу поліцейські і каральні органи, фінансування яких 
суттєво збільшено. В той же час армія, яка повинна нас захищати від зовнішніх ворогів, 
захищати наші кордони, зменшена. Зменшується її фінансування. Ми вже дожилися до того, що 
склад міліції в Україні 365 тис., а склад армії 126 тис. Тобто ми дожилися до того, що поліцаїв у 
нас втричі більше, ніж солдатів і офіцерів, які повинні нас захищати. А з іншого боку, це нам 
вказує, кого по-справжньому боїться влада. Влада боїться власного народу, тому збільшує 
кількість поліцаїв, але зменшує армію. Робіть висновки самі. 

Якщо ми вже повернулися до бюджету. Які закладені цифри на такі галузі, як медицина, 

освіта, наука? 

Я не можу зараз цифри вам точно назвати, бо я їх не запам’ятовую. Попередній аналіз 
показує, що це буде в межах цього року. Там суттєвого зростання чи покращення не буде. Треба 
буде розраховувати жити в тих обсягах, в яких ми жили цього року. Представникам цих 
професій розраховувати на якесь суттєве підвищення зарплати не варто. Кваліфікований лікар, 
вчитель буде недоотримувати в своїй зарплаті щомісячно по 1000-1500 гривень. Їх зарплата 
буде на 1000-1500 менше, ніж це їм належить по діючому закону. Це страшно, що уряд не 
виконує діючий закон про оплату праці. 

Слухач: Кокс и Квасьневский приедут освобождать Тимошенко? Или она им уже не 

интересна? 

Європарламент продовжив місію Кокса–Квасьневського до періоду підписання асоціації 
з ЄС. Вони займалися не тільки питанням Юлії Тимошенко, але, безумовно, воно було одним із 
головних. Європейський суд вже в першій частині виніс рішення, що Юлія Тимошенко 
несправедливо кинута за грати, що вона є фактично політичним в’язнем, і це питання треба 
вирішувати. Це в руках Віктора Януковича, який мав би добру волю і з милосердя підписав би 
указ про її помилування. 


